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اداره کل استاندارد خوزستان:
نازل های بنزین سالانه

 چهار بار بازرسی می شوند
رئیس اداره اندازه شناسی مقیاس و اوزان اداره کل استاندارد 
خوزستان گفت: سالانه چهار بار نازل های بنزین در خوزستان 
مورد بازرسی قرار می گیرند. داریوش احمد زاده اظهار کرد: 
هر سه ماه یک بار تمامی نازل های گاز و مایع در استان مورد 

بازرسی کمی قرار می گیرند.
وی افزود: در مجموع سالانه هفت هزار آزمون بر روی تمامی 

نازل جایگاه های سوخت استان انجام می شود.
زاده تصریح کرد: شهروندان خوزستانی می توانند هر  احمد 
به  را  جایگاه سوخت  فعالیت های  در خصوص  تخلف  گونه 

سامانه ۱۵۱۷ اداره کل استاندارد استان اطلاع رسانی کنند.

در شلمچه ؛
آماده سازی موکب های اربعین آغاز شد

اربعین  ستاد  اسکان  و  مردمی  مشارکت های  کمیته  رییس 
 ۴۰۰ استقرار  و  سازی  گفت:آماده  شلمچه  مرز  در  حسینی 
شلمچه  موقعیت  در  اربعین  زایران  از  پذیرایی  برای  موکب 

آغاز شده است.
مکی یازع بیان کرد: بر اساس برنامه ریزی و تقسیم کار انجام 
موقعیت  آبادان،  و  خرمشهر  شهرستان های  بر  علاوه  شده 
استقرار موکب های هفت شهرستان خوزستان و هفت استان 

معین مشخص و تحویل آنها شده است.
وی افزود: همچنین برای استقرار هفت موکب از افغانستان و 
۲ موکب از پاکستان نیز فضای مناسب واگذار و متولیان آن 

مشغول آماده سازی هستند.
یازع گفت: ساخت سرویس بهداشتی و حمام و مکان برای 
استقرار موقت چند ساعته با توجه به گرمای هوا در دستور کار 

موکب های اربعین حسینی در شلمچه قرار دارد.
وی زمان آغاز فعالیت موکب های اربعین حسینی را در مرز 
ادامه  و  کرد  اعلام  مرداد  برابر ۲۲  از ۱۵ محرم  را  شلمچه 
به  اربعین حسینی  زایران  از  پذیرایی  برای  داد: تمهید لازم 
نحو شایسته اندیشیده شده است. رییس کمیته مشارکت های 
مردمی و اسکان ستاد اربعین حسینی در مرز شلمچه افزود: 
مرز شلمچه فقط برای عبور زایران از مرز است و با توجه به 
گرمی هوا، با هماهنگی انجام شده با متولیان حسینیه ها و 
مواکب شهرهای آبادان، خرمشهر و مینوشهر، اسکان زایران 
در این شهرها انجام خواهد شد. مرزهای شلمچه و چذابه در 
خوزستان از مبادی تردد زایران اربعین حسینی به عراق است.

مرز شلمچه در ۱۵ کیلومتری شهر خرمشهر قرار دارد.
بر اساس تقویم رسمی کشور ۲۶ شهریور برابر با ۲۰ صفر 

۱۴۴۴ هجری شمسی اربعین حسینی است.

مدیرکل هواشناسی خوزستان :
توده جدید گرد و خاک

 در حال شکل گیری است
توده  شکل گیری  احتمال  از  خوزستان  هواشناسی  مدیرکل 
گرد و خاک در کشورهای همسایه و تاثیر آن روی استان 

خوزستان در آخر هفته خبر داد.
محمد سبزه زاری اظهار کرد: بررسی نقشه های پیش یابی روند 
افزایش دما و سپس استقرار توده هوای گرم را تا اواسط هفته 
پیش رو نشان می دهد. وی افزود: جریانات جنوبی به تناوب 
سبب افزایش رطوبت، شرجی، بعضا افزایش ابر و مه رقیق 
در ساحل شرقی، مناطق جنوبی، شرقی و بخش هایی از مرکز 

استان خوزستان خواهد شد.
سبزه زاری افزود: با توجه به وزش باد در کشورهای همسایه 
احتمال شکل گیری توده گرد و خاک و تاثیر آن روی استان 

خوزستان در روز پنجشنبه وجود دارد.
گذشته  شبانه  روز  در  گفت:  خوزستان  هواشناسی  مدیرکل 
ترتیب  به  با ۲۸.۵ درجه سانتیگراد  و دهدز  با ۴۶.۵  بستان 
گرمترین و خنکترین نقاط استان خوزستان گزارش شده اند. 
این مدت تغییرات دمای اهواز بین ۴۶.۲ و ۳۳.۱ درجه  در 

سانتیگراد در نوسان بوده است.

معاون آموزشی علوم پزشکی اهواز :
بخش آسم و آلرژی 

در خوزستان راه اندازی می شود
اهواز  شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  آموزشی  معاون 
آینده ای  در  در خوزستان  آلرژی  و  آسم  راه اندازی بخش  از 

نزدیک خبر داد.
دکتر شهنام عسکرپور در نشست خبری که در دانشگاه علوم 
از  پزشکی جندی شاپور اهواز برگزار شد، اظهار کرد: یکی 
مشکلات موجود در خوزستان در مورد بیماری های تنفسی 
است و با توجه به اینکه احساس کرده ایم راه اندازی بخش 
آسم  بخش  آینده  ماه  دو  یکی  در  است  نیاز  آلرژی  و  آسم 
افزود:  وی  می شود.  راه اندازی  بیماران  برای  ویژه  آلرژی  و 
مجوز  بخش،  این  راه اندزای  از  پس  که  هستیم  تلاش  در 
خوزستان  در  نیز  را  آلرژی  و  آسم  تخصص  فوق  دستیاران 
دریافت کنیم. معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی جندی 
شاپور اهواز بیان کرد: در بسیاری از رشته ها افرادی که در 
جاهای دیگر تحصیل می کنند کمتر برای کار در خوزستان 
رغبت دارند و در استان های دیگر کار می کنند بنابراین بهترین 
راه برای رفع این مساله، آموزش تخصصی و فوق تخصصی 

افراد بومی است تا بیشتر در استان خوزستان ماندگار باشند.
عسکرپور با اشاره به کمبود برخی رشته های فوق تخصص 
و شلوغی مطب های برخی پزشکان در خوزستان گفت: برای 
راه اندازی  روش  بهترین  موضوع،  این  مدت  طولانی  حل 
که  است  خوزستان  در  مختلف  تخصصی  فوق  رشته های 
دکتر  ادامه  در  است.  انجام  حال  در  زمینه  این  در  پیگیری 
علوم  دانشگاه  پزشکی  دانشکده  رئیس  ترابی زاده  مهدی 
پزشکی جندی شاپور اهواز نیز با اشاره به هزینه های بالای 
درمان آسم و آلرژی گفت: با راه اندازی بخش آسم و آلرژی 

خدمات حداکثری مورد نیاز به بیماران ارائه می شود.
وی افزود: عمده داروهای مورد نیاز درمان این بیماری ها از 
گران قیمت  دلیل  به همین  و  وارد می شوند  از کشور  خارج 
هستند و این مساله موجب وارد شدن فشار به مردم می شود.

زمینه حداقلی  این  در  بیمه ای  بیان کرد: خدمات  ترابی زاده 
باید  مردم  به  فشارها  کاهش  راستای  در  بنابراین  هستند 

همکاری سازمان های بیمه ای افزایش یابد.

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان :
رکورد مصرف برق شکسته شد

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان گفت: پیک مصرف 
شبکه برق زیرپوشش این شرکت در امسال تاکنون با هشت 
اوج  به  و  شد  شکسته  سه شنبه  روز  در  مگاوات  هزارو ۲۶۱ 
خود رسید. به گزارش روابط عمومی شرکت برق منطقه ای 
خوزستان، محمود دشت بزرگ بیان کرد: مصرف شبکه برق 
در شبکه زیرپوشش این شرکت از هشت هزارو ۲۶۱ مگاوات 
عبور کرد و رکورد مصرف در امسال تاکنون که ۱۷ تیر جاری با 
هشت هزار و ۱۳۵ مگاوات ثبت شده بود را شکست. وی افزود: 
این افزایش مصرف در حالی رخ داده است که مدیریت مصرف 
صنایع بزرگ و متوسط طبق سهمیه  ابلاغی اجرایی شده و 
بیشتر بار مصرفی صنایع به ساعات پایانی شب منتقل شده و در 
عمل میزان کاهش بار مصرفی صنایع به ویژه در ساعت های 
اوج بار به بیشترین مقدار ممکن رسیده و نیاز به همکاری سایر 

بخش های مصرفی )تجاری، اداری و خانگی( وجود دارد.
مدیرعامل شرکت برق منطقه ای خوزستان ادامه داد:افزایش 
مصرف برق رخ داده مربوط به بخش خانگی و استفاده از بار 
سرمایشی با توجه به دمای نزدیک به ۵۰ درجه، شرجی و گرد 
و غبار، بوده و همین هم موجب شکسته شدن پیک مصرف 
شده است. دشت بزرگ با درخواست از مشترکان خانگی برای 
مدیریت مصرف برق و همکاری با صنعت برق، افزود:با توجه 
به پرباری شبکه و شرایط جوی حاکم، از عموم مردم تقاضا 
می کنیم که در ساعات اوج بار به ویژه ساعت های ۱۲ تا ۱۸، 
با کاهش روشنایی و استفاده نکردن از وسایل برقی پرمصرف، 
همکاری لازم را برای عبور موفق از پیک بار امسال داشته 
باشند. وی گفت: پایداری شبکه برق به رفتار مشترکان در اوج 
مصرف بستگی دارد و مشترکان به ویژه در بخش خانگی با 
همکاری در این زمینه می توانند پایداری شبکه برق را تضمین 
کنند. شرکت برق منطقه ای خوزستان مسوولیت تامین و انتقال 
انتقال و فوق توزیع در ۲ استان خوزستان و  برق در شبکه 

کهگیلویه و بویراحمد را بر عهده دارد.

در شبکه برق کلانشهر اهواز
بیش از یک هزار عملیات 
گرمانگاری انجام شده است

اهواز گفت: یک هزار و ۱۳۰  برق  توزیع  مدیرعامل شرکت 
عملیات ترموویژن )گرمانگاری( در راستای اقدامات پیشگیرانه 
ابتدای خرداد امسال  از  پایداری شبکه برق،  به منظور حفظ 

تاکنون روی شبکه برق کلانشهر اهواز انجام شده است.
عبدالحمید عباس شیاری بیان کرد: در راستای انجام اقدامات 
از پیک  پایداری شبکه و عبور موفق  پیشگیرانه برای حفظ 
نقص   ۴۱۰ هزارو   ۲ تاکنون   ۱۴۰۱ خرداد  ابتدای  از   ۱۴۰۱

اتصال سست، شناسایی شده است.
وی افزود: با شروع فصل گرما و بالا رفتن بار شبکه، همانند 
)گرمانگاری(  ترموویژن  عملیات  شروع  با  گذشته  سال های 
خطوط و تجهیزات کلیه امور، تعداد یک هزار و ۶۲۴ مورد رفع 

عیب شد و بقیه نیزدر حال انجام است.
وی ادامه داد: همزمانی مصرف بی رویه و گرمای شدید هوا 
باعث گداختگی تجهیزات می شود که در این راستا در بازدید 
روزانه از حداقل سه فیدر و انجام عملیات ترموویژن از اتصالات، 
تجهیزات، پایه و ترانس ها، موارد معیوب شناسایی و با ثبت در 

سامانه نسبت به رفع آن اقدام می شود.
شیاری گفت: با بهره گیری از نرم افزار مرصاد و مانیتورینگ 
برداشت های ترموویژن در شبکه برق این قابلیت وجود دارد تا 
کلیه ایستگاه ها به صورت مجزا و فیدر به فیدر رصد و اقدامات 
اصلاحی برای موارد معیوب انجام شود.ترموویژن یا گرمانگاری 
که با تصویربرداری حرارتی نیز شناخته می شود، تکنیکی است 
از  استفاده  با  است.  گسترده  بسیار  آن  کاربردهای  دامنه  که 
دوربین های ترموگرافی کلیه عیوبی که منجر به تغییر در الگوی 

توزیع دمای سطحی می شوند، قابل شناسایی است.
امور برق شهرستان های اهواز، باوی، حمیدیه و کارون زیرنظر 

شرکت توزیع برق اهواز است.

سازمان آب و برق خوزستان :
ترانس خط 984

 مسجدسلیمان رفع اشکال شد
مدیر عامل سد و نیروگاه مسجدسلیمان از رفع اشکال ترانس 

سی تی خط 9۸۴ مسجدسلیمان-کارون۳ خبر داد.
به گزارش شبکه خبری سازمان آب و برق خوزستان، "فرهاد 
علیدوستی" با اشاره به گرمای بالا و پیک شبکه سراسری، از 
افزایش دمای تجهیزات نیروگاهی که باعث تلفات و از بین 
رفتن انرژی تولیدی می شود گفت: برای  جلوگیری از حوادث، 
با استفاده از دوربین ترموویژن و متخصصان امر، دمای بالای 
تجهیزات نیروگاهی، شناسایی و اقدام به رفع مشکل می شود.

وی تصریح کرد: توسط دستگاه نظارت و بکارگیری دوربین 
ترموویژن دمای بالای مهره های ورودی خط 9۸۴ مشخص و 

نیاز به تعویض مهره ها محرز دانسته شد.
مدیر عامل سد و نیروگاه مسجدسلیمان تصریح کرد: بر اساس 
هماهنگی صورت گرفته با مدیریت شبکه، مجوز قطع برق خط 
سی تی مذکور گرفته شد  و مهره های ورودی آن در کمترین 

زمان ممکن تعویض و  برق تولیدی در مدار قرار گرفت..

در اداره تعمیرات اساسی مارون ؛
۲ دستگاه دیگ بخار
 بازسازی کامل شدند

بازسازی کامل دو دستگاه دیگ بخار با تلاش کارکنان مدیریت 
نفت خیز  مناطق  فرآیندی  ماشین آلات  و  تعمیرات تجهیزات 

جنوب انجام شد.
به گزارش شرکت ملی مناطق نفت خیز جنوب، همسو با اهداف 
سازمان و در جهت افزایش قابلیت اطمینان به دستگاه ها در 
زمان تعمیرات اساسی و حفظ تولید صیانتی نفت، با تلاش 
اساسی  تعمیرات  در  تعمیرات  مدیریت  شبانه روزی همکاران 
مارون دو دستگاه دیگ بخار از رده خارج و غیر قابل استفاده، 
دوباره احیا شدند و به چرخه عملیات بازگشتند. دیگ های بخار 
کارخانه های  و  تجهیزات  اساسی  تعمیرات  در  بسزایی  نقش 

عملیاتی دارند.
شایان ذکر است که امور کالای مدیریت تعمیرات و بخشی از 
ظرفیت خدمات پیمانکاری، در بازسازی کامل دیگ های بخار 

سهیم بودند.

مدیرکل آموزش و پرورش خوزستان در گفت و گو با نسیم : 

مدیران مدارس هنگام ثبت نام اجازه دریافت وجه از دانش آموزان را ندارند

عضو کمیسیون عمران مجلس :

برایتکرارنشدن"متروپلها"قوانینساختوسازسختگیرانهترمیشود

رئیس علوم پزشکی اهواز :

ضریبپرسنلبهازایهرتختدرخوزستاننصفمیزاناستانداردهمنیست

رییس مرکز بهداشت خوزستان :

عادیانگاریمردمومسوولاننسبتبهكرونادرسطحجامعهنمایاناست

گفت:  خوزستان  پرورش  و  آموزش  مدیرکل 
دریافت وجه از دانش آموزان در هنگام ثبت نام 

تخلف است.
خبرنگار  با  گفت وگو  در  نژاد  حمیدی  مسعود 
با تبریک دهه ولایت  روزنامه نسیم خوزستان 
هنگام  مدارس  برخی  هزینه  دریافت  درباره 
برخی  داشت:  اظهار  دانش آموزان  ثبت نام 
و  آموزش  اداره  که  کنند  می  اعلام  مدارس 
از  و  کند  نمی  آنها  به  مالی  کمک  پرورش 
دانش آموزان هزینه کمکی می گیرند، باتوجه 
شده  کم  قبل  های  سال  در  سرانه  اینکه  به 
بود اما سال گذشته و امسال در حال پرداخت 

. هستیم
وی در خصوص کمک خیرین خاطر نشان کرد: 
کمک  به  توجه  با  محروم  شهرهای  برخی  در 
خیرین و کمک مالی اداره آموزش و پرورش، به 

صورت خاص در مدارس هزینه می شود.

اما  پرورش خوزستان گفت:  و  آموزش  مدیرکل 
نمی  را  مدارس  مخارج  کفاف  ها  هزینه  اینکه 
دهد، به این معنا نیست که مدیران اجازه دارند 
از دانش آموزان دریافت وجه کنند؛ دریافت وجه 

از دانش آموزان در هنگام ثبت نام تخلف است.
از  بازرسی  اینکه حدود ۳۸۰۰ مورد  بیان  با  وی 
تخلف  که  مدیری  کرد:  تاکید  داشتیم،  مدارس 
کند را تذکر می دهیم و در صورت استمرار در 

تخلف و اخذ وجه از دانش آموزان با وی برخورد 
می شود.

در  توانند  می  مدیران  داد:  ادامه  نژاد  حمیدی 
طول سال تحصیلی و با هماهنگی انجمن اولیا 
کنند  برگزار  العاده  فوق  های  کلاس  مربیان  و 
و هزینه هایی دریافت کنند و دوباره تاکید می 
کنم در هنگام ثبت نام مدیران اجازه دریافت وجه 

را ندارند.
وی درباره هزینه ها و شهریه مدارس غیر دولتی 
غیر  مدارس  شهریه  و  ها  هزینه  داد:  توضیح 
از قبل اعلام شده است و تا شهریور به  دولتی 

صورت نهایی اعلام می شود. 
شهریه های اعلام شده قانونی است و درصورتی 
که مدیران هزینه های بیشتری بخواهند، خانواده 
ها می توانند به دلیل دریافت هزینه های اضافی 
به سامانه شکایت اداره آموزش و پرورش مراجعه 

و شکایت خود را اعلام نمایند.

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه باید به 
خطای افرادی که متروپل دست داشتند رسیدگی و با خاطیان برخورد 
شود، گفت: مجلس با اصلاح قوانین و جرم انگاری سعی دارد قوانین 
ساخت و ساز را سختگیرانه تر کند تا شاهد ساخت و سازهای ناایمن 

و متروپل های دیگری در کشور نباشیم.
مجتبی یوسفی با اشاره به اینکه موضوع ساختمان متروپل به صورت 
تخصصی در کمیسیون عمران مورد بررسی قرار گرفته است، اظهار 
کرد: در زمان آواربرداری اعضای کمیسیون عمران با حضور در محل 
ساختمان نسبت به تهیه گزارشی برای ارائه در صحن و بررسی علت 

حادثه به منظور معرفی خاطیان اقدام کردند.
وی افزود: اینکه ساختمان متروپل تشریفات قانونی برای دریافت 
مجوزها را طی نکرده است بر کسی پوشیده نیست. در این زمینه 
گزارشی توسط کمیسیون عمران به عنوان کمیسیون تخصصی به 

دستگاه قضایی ارائه شد.
عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: عدم توجه 

مسئولان به اخطارهای سازمان نظام مهندسی و ساخت طبقات مازاد 
علی رغم طراحی برای ۷ طبقه از دیگر موارد تخلف در متروپل است.

ساختن  ایمن  پاسخگوی  فعلی  قوانین  اینکه  به  اشاره  با  یوسفی 
پایدار و مقاوم نیست، عنوان  ساختمان ها و ساختن ساختمان های 
کرد: اگر در این زمینه قوانینی نیازمند اصلاح باشند باید اصلاح شوند 
که مجلس و کمیسیون عمران به جدیت پیگیر آن است تا شاهد 

وقوع متروپل های دیگر در کشور نباشیم.
وی ادامه داد: باید برخی از قوانین ساخت، فنی و نظارتی در حوزه 
ساختمان اصلاح شوند و جرم انگاری هایی در این زمینه لحاظ شود 
با خاطیان  بتوان  به قوانین،  تا در صورت ترک فعل و عدم توجه 

برخورد کرد.
اینکه  بیان  با  اسلامی  شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  عضو 
خلاء هایی در قوانین ساخت و ساز وجود دارد که باید اصلاح شوند، 
گفت: قوانین نظام مهندسی و ماده ۱۰۰ در کمیسیون عمران در 
حال اصلاح هستند تا شاهد کیفی سازی ساختمان ها در کشور باشیم. 

قوانین باید به کیفی سازی ساختمان ها کمک کنند نه اینکه فقط به 
جنبه درآمدی قوانین نگاه شود.

یوسفی عنوان کرد: نباید اجازه داده شود تا در کشور ساختمان های 
ناایمن ساخته شود. اصل موضوع به مسئولان مرتبط است اما مردم 
نیز باید توجه داشته باشند که اگر ساختمانی نا ایمن و یا بدون پایان 
کار است یا آن را خریداری نکنند و یا تا زمانی که پایان کار دریافت 

نکرده است در آن ساکن نشوند.
وی با بیان اینکه باید به خطای افرادی که در متروپل دست داشتند 
رسیدگی و با خاطیان برخورد شود، ادامه داد: مجلس با اصلاح قوانین 
و جرم انگاری سعی دارد قوانین ساخت و ساز را سختگیرانه تر کند 
تا شاهد ساخت و سازهای ناایمن و متروپل های دیگری در کشور 
نباشیم. نماینده اهواز در مجلس شورای اسلامی در پایان گفت: از 
مردم درخواست برادرانه دارم که ساختمان های ناایمن و بدون پایان 
کار را خریداری نکنند و یا حداقل تا زمانی که ساختمان پایان کار 

دریافت نکرده است در آن مستقر نشوند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز با اشاره به آمادگی 
مراکز بهداشتی و درمانی برای مقابله با موج کرونا، گفت: در هر 
نظر  در  کرونا  به  مبتلا  بیماران  برای  ایزوله ای  بخش  بیمارستان 

گرفته می شود.
دکتر محمدحسین سرمست در نشست خبری که در دانشگاه علوم 
پزشکی اهواز برگزار شد ، با اشاره به اقدامات انجام شده در دو سال 
گذشته اظهار کرد: در بیش از دو سال گذشته درگیر کرونا بودیم 
و اقدامات زیادی برای آمادگی پرسنل بهداشت و درمان انجام و 
امکانات بیشتری برای مقابله با این بیماری تامین شد اما در بخش 

تجهیزات غیرکرونایی ایستایی داشتیم.
و  کارانه  پرداخت  زمان  فاصله مدت  زمینه کاهش  در  افزود:  وی 
اضافه کاری پرسنل، افزایش تجهیزات به ویژه تجهیزات سنگین 
تکمیل  پروژه   ۳۰ گونه ای  به  شده  اقدام  نیز  پروژه ها  تکمیل  و 

شده است.  
وزارت  گفت:  اهواز  شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بهداشت پیگیر دریافت مجوز برگزاری آزمون استخدامی سراسری 
در سال ۱۴۰۱ است و امیدواریم امسال در حوزه هیات علمی و 
آموزشی و پرسنلی جذب داشته باشیم. وزارت بهداشت اجازه داده 
است تعدادی پرسنل کارشناس نیز از طریق آزمون داخلی جذب 

شوند که آزمون آن در مردادماه برگزار خواهد شد.
سرمست بیان کرد: استخدام و به کارگیری پرسنل غیر مرتبط و 
به گونه ای که ضریب پرسنل به  بوده  عمومی در خوزستان زیاد 
ازای هر تخت، دو است اما ضریب پرسنل مرتبط به ازای هر نفر 
گلستان  بیمارستان  مانند  بیمارستان هایی  در  رقم  این  است.   ۰.۸
میزان  که  حالی  در  است   ۰.۵ بوده،  زیاد  توسعه  آن  در  که  اهواز 
استاندارد آن ۱.۲ است بنابراین برای رفع مشکل از پرسنل طرحی 

استفاده شده است.
وی با اشاره به افزایش میزان مراجعات مبتلایان ه کرونا به مراکز 

و  بهداشتی  مراکز  عنوان کرد:  اخیر  در مدت  درمانی  و  بهداشتی 
درمانی با همه توان در آمادگی صددرصدی هستند. با وجود این 
که بیمارستان رازی اهواز که سانتر کرونا است، ۸۰ درصد خدمات 
برای  آمادگی  همچنان  اما  است  برگردانده  عادی  چرخه  به  را 

پذیرش بیماران وجود دارد.
حال  در  گفت:  اهواز  شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
حاضر اکثر بیماران مبتلا به کرونا، سرپایی هستند اما سعی می شود 
در عین ارائه خدمات عادی، در هر بیمارستان بخش ایزوله ای برای 

بیماران مبتلا به کرونا در نظر گرفته شود.
و  فرد  هر  گرفتاری  عامل  عادی انگاری  کرد:  عنوان  سرمست 
افزایش شیوع بیماری است. بیماری کووید – ۱9 مانند بسیاری از 
بیماری های دیگر، رفتاری است و برای پیشگیری از ابتلا به آن 

رعایت دستورالعمل های بهداشتی بسیار مهم است.
ابتدای  از  کرد:  بیان  کرونا  به  مبتلایان  وضعیت  به  اشاره  با  وی 
شیوع کرونا تاکنون در خوزستان ۱۰ هزار و ۲۰۲ نفر در پی ابتلا 
چند  دارای  فوتی ها  اکثر  قبلی  پیک  در  کرده اند.   فوت  کرونا  به 
اکثر  اما  بود  ناقص  واکسیناسیون شان  یا  بودند  زمینه ای  بیماری 
افراد سالم که واکسیناسیون کاملی داشتند ، در حد سرماخوردگی 

به کرونا مبتلا شدند.
بیمارستان  راه اندازی  وضعیت  آخرین  خصوص  در  سرمست 
اکثر   9۲ تا   ۸۴ سال های  در  کرد:  بیان  تخت خوابی،  هزار  یک 
بیمارستان های خوزستان فرسوده بودند و می توان گفت که برای 
جایگزین  بیمارستان  ساخت  مجوز  فرسوده  بیمارستان های  تمام 
شد  زنی  کلنگ  بیمارستان ها  برخی  بازسازی  پروژه  شد.  دریافت 

و تا سال 9۲، ۳۰ تا ۶۰ درصد پیشرفت داشتند.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز افزود: اولویت هر 
دولت تکمیل پروژه های نیمه تمام است که برخی پروژه ها تکمیل 
شده اند اما کار در بیمارستان های رازی و گلستان آغاز نشد و در 

حد مطالعات بود.
وی گفت: از دوره های گذشته می خواستند پروژه بیمارستان یک 
هزار تخت خوابی را با مشارکت شرکت خارجی از ایتالیا اجرا کنند 
اما با اعمال تحریم دیگر این کار امکان پذیر نبود. از طرف دیگر 
نیز زمین مناسب نداشتیم و تقسیم شهر اهواز به دو بخش شرقی 

و غربی رودخانه نیز کار را مشکل می کرد.
سرمست بیان کرد: در مجموع بیمارستان یک هزار تخت خوابی به 
عنوان بیمارستان فشرده جایگزین بیمارستان های رازی و گلستان 
فرار  کار  این  از  پروژه، همه  دلیل سنگینی  به  است.  بوده  مطرح 
به پروژه  بیمارستان  این  پیگیری ها مقر شد  با  بنابراین  می کردند 
۴۰۰ و ۶۰۰ تخت خوابی جایگزین رازی و گلستان تبدیل شود تا 
بیمارستان جایگزین رازی در کیان شهر و بیمارستان گلستان نیز 
در همین منطقه گلستان احداث و جایگزین شوند. ما می خواهیم 

به هر قیمتی اجرای این پروژه را آغاز کنیم.
وی در خصوص وضعیت ایمنی بیمارستان ها تصریح کرد: با توجه 
به اینکه از سال 9۸ استاندارد سازمان نظام مهندسی تغییر کرده 
ایمنی ساختمان ها  به وضعیت  اساس  این  بر  بخواهیم  اگر  است، 

توجه کنیم، همه ساختمان های موجود در کشور نا ایمن هستند.
ممکن  گفت:  اهواز  شاپور  جندی  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
شاید  بنابراین  باشد   ۵۰ یا   ۴۰ سال  به  مربوط  ساختمانی  است 
نمی گوییم  اما  باشد  نداشته  را  فعلی  استانداردهای  ساختمان  این 
آن  خطر  میزان  کارشناسان  باید  نشود.  استفاده  ساختمان  این 
باشند،  داشته  را  اولیه  ایمنی  شاخص های  اگر  و  کنند  علام  را 
مانند  بیمارستان هایی  کرد:  تصریح  سرمست  شوند.  می  استفاده 
این موضوع هستیم.  پیگیر  که  باشند  داشته  جایگزین  باید  رازی 
بیمارستان های خوزستان، جدید یا قدیمی قابل استفاده هستند اما 
ایمنی مد نظر  پیگیر جایگزینی آن ها هستیم. پیگیر تامین موارد 

آتش نشانی نیز هستیم.

رییس  هیات  اعضای  خبری  نشست  در  علوی  سیدمحمد  دکتر 
دانشگاه علوم پزشکی اهواز که در محل این دانشگاه برگزار شد 
بیان کرد: در سوش ووهان هر فرد بیمار سه نفر، در سوش آلفا هر 
بیمار پنج نفر، در سوش دلتا هر بیمار هشت نفر، در امُیکرون هر 
بیمار ۱۳ نفر دیگر را مبتلا می کرد اما فرد مبتلا به سوش های 
BA۴  و BA۵ که تعداد محدودی از آن در ایران شناسایی شده، 
۱۸ تا ۱9 نفر را درگیر می کند که این رقم یک و نیم برابر سوش 
بیماری سوپر خانوادگی است و  بنابراین سوش جدید  قبلی است 

باید مراقبت کنیم.
وی گفت: فرد مبتلا به یک سوش بیماری تا ۶ ماه نباید به عفونت 
شود،  غالب  جامعه  در  دیگری  ویروس  اگر  اما  شود  مبتلا  مجدد 
ممکن است حتی ۲ تا سه هفته پس از بهبودی نیز ابتلای مجدد 
رخ دهد. هم اکنون موارد بیماری زیاد نیست اما تغییرات بیماری 

نسبت به روزهای گذشته بیشتر شده است. 
وی ادامه داد: با توجه به تجربه پنج موج گذشته کرونا، هیچ قت 
آرامش حاکم بر خوزستان ما را فریب نداد و همیشه اعلام کردیم 
که وضعیت شکننده است از طرفی فراوانی بیماری نیز نباید ما را 

بترساند.
وی افزود: تا زمانی که سازمان جهانی بهداشت وجود این بیماری 
را اعلام می کند باید در کنار بیماری به زندگی خود ادامه دهیم. 
اما  داریم  کرونا  از  گسترده ای  اطلاعات  اینکه  وجود  با  اکنون 

بسیاری از جنبه های آن هنوز ناشناخته است.
رییس مرکز بهداشت خوزستان با بیان اینکه همه مراکز بهداشت 
گفت:  دارند  را  کرونا  احتمالی  موج  با  مقابله  آمادگی  خوزستان 
برای  بهداشتی  پایگاه های  و  سلامت  خدمات  جامع  مراکز  همه 

شود  نیاز  احساس  زمان  هر  و  هستند  فعال  کرونا  واکسیناسیون 
مراکز تجمیعی واکسیناسیون نیز راه اندازی می شوند. 

افراد  در  واکسیناسیون  اول  نوبت  میزان پوشش  داد:  ادامه  علوی 
بالای ۱۲ سال خوزستان ۸۵ درصد و نوبت دوم ۷۵ درصد است و 
از آنجا که ۳۴ درصد افراد بالای ۱۸ سال خوزستان واکسن نوبت 
سوم را دریافت کردند، ۶۶ درصد جامعه به بیماری حساس هستند 

و اگر ویروس وارد شود، مبتلا می شوند. 
وی گفت: بر اساس آمار سامانه سیدا آموزش و پرورش، تاکنون 9۸ 
هزار کودک پنج تا ۱۱ سال خوزستانی معادل ۱۲ درصد، واکسن 
تحصیل  از  نیز  کودکان  از  برخی  اگرچه  کرده اند  دریافت  کرونا 
جامانده اند. علوی با اشاره به عادی انگاری مردم و مسوولان در 
سطح جامعه افزود: فروکش کردن بیماری را نباید پایان آن تلقی 
کرد البته باید توجه شود که پوشش واکسیناسیون کامل هم ایمنی 
مطلق ایجاد نمی کند اما در کاهش مرگ و میر و شدت بیماری 
تاثیرگذار است. رییس مرکز بهداشت خوزستان ادامه داد: افرادی 
دُز  باید یک  از آخرین نوبت واکسیناسیون  آنها گذشته  که ۶ ماه 
واکسن دریافت کنند یعنی مانند آنفلوآنزا هر فرد، سالانه به یک 

دُز واکسن کرونا نیاز دارد.
وی افزود: ممکن است برخی مبتلایان به کرونا که علامت بالینی 
ندارند، پانکراس آنها درگیر شود و در این صورت احتمال ابتلا به 
دیابت آنها وجود دارد. همچنین ممکن است این بیماری منجر به 
اختلالات عروقی، مرگ ناگهانی، اختلالات گوارشی و اختلالات 
عضلانی شود بنابراین حتی اگر فردی به بیماری خفیف مبتلا شود 

باید واکسن تزریق کند.
علوی گفت: علایم ابتلا به سوش جدید، تفاوت زیادی با سوش 

تنفسی  و  ویروسی  های  عفونت  همه  که  چرا  ندارد  قبلی  های 
علایمی مانند تب ، سر درد و ... را دارد اما در هر موج یک علامت 
شاخص تر می شود که در این موج علایم گوارشی قدری بیشتر 

شده است.
هفته  سه  از  افزود:  خوزستان  مرزهای  وضعیت  در خصوص  وی 
نظر  از  سندرومیک  مراقبت  و  شده  آزاد  مرزها  در  تردد  پیش 
آیا  که  اینجاست  سوال  اما  شود  می  انجام  مختلف  بیماری های 
این موج به افراد ناظر اجازه می دهد تا مراقبت سندرومیک را در 

مرز انجام دهند؟
علوی گفت: برای تردد از مرز تزریق ۲ دُز واکسن و داشتن تست 
منفی پی.سی.آر مربوط به ۷۲ ساعت قبل الزامی است و در صورت 
شود.  داده  خارجی  اتباع  به  ورود  اجازه  نباید  فرد  بودن  مشکوک 
همچنین افراد ایرانی در مرز قرنطینه شوند که این کارها در حد 

توان انجام می شود. 
معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی جندی شاپور اهواز با بیان 
اینکه موجودی واکسن در خوزستان خوب است، ادامه داد: معملا 
استفاده  نوترکیبی  های  واکسن  از  یادآور  واکسن  تزریق  برای 
در  که  است  واکسنی  همان  واکسن،  بهترین  معتقدیم  و  می شود 

مراحل قبل تزریق شده بود. 
علوی در خصوص وضعیت بهداشتی شهر اهواز با وجود سگ های 
بی صاحب، زباله، فاضلاب و ... گفت: بارها این موارد را به ارگان 
مورد نظر تذکر دادیم و حتی در این خصوص شکایت کردیم اما 
به دلیل بی توجهی به دادستانی متوسل می شویم. خوشبختانه با 
پیگیری دانشگاه علوم پزشکی اهواز قرار است دادگاه ویژه مسایل 

بهداشتی تشکیل و به این موارد رسیدگی شود.


